



## 中華民國外交部「臺灣獎助金」

臺灣研究 ■臺海兩岸研究 ■中國大陸研究 ■亞太研究 ■漢學研究

目的

中華民國外交部為鼓勵全球學者專家至臺灣之大學校院或學術機構進行研究,以促 進與臺灣各界之互動,特設立本獎助金。

國外大學相關系所之外籍教授、副教授、助理教授、博士後研究、博士候選人、博 士生或學術機構同等級別之研究人員。

本獎助金獎助之研究主題以臺灣、兩岸關係、中國大陸、亞太區域、漢學研究等社 會科學及人文領域為主。

獎助金内容

- (一)提供最直接航程之經濟艙來回機票一張(另有補助上限)。
- (二)研究補助費計分二級如下:
  - 1. 教授、副教授、研究員及副研究員:每月新臺幣六萬元
    - 2. 助理教授、助理研究員、博士後研究、博士候選人、博士生:每月新臺幣五萬元
- (三)受補助期限最短三個月,最長一年。
- (四)提供在臺研究期間意外傷害保險新臺幣一百萬元。

申請期間為5月1日至6月30日

線上申請: https://taiwanfellowship.ncl.edu.tw/eng/apply01.aspx

詳情請見臺灣獎助金網站: https://taiwanfellowship.ncl.edu.tw 或E-mail:twfellowship@ncl.edu.tw

## Taiwan Fellowship

- Cross-Strait Relations Studies
  Mainland China Studies Taiwan Studies
- Other Aspects of Sinology Asia-Pacific Studies

The Taiwan Fellowship was established by the Ministry of Foreign Affairs of the Republic of China (Taiwan) to encourage experts and scholars worldwide to conduct research at Taiwan's universities or research institutions, thereby promoting international partnerships and mutual understanding.

Eligibility

- 1. Foreign professors, associate professors, assistant professors, post-doctoral researchers, doctoral candidates, or doctoral program students at related departments of overseas universities, or research fellows at an equivalent level in academic institutions abroad.
- 2. Field of research: Topics in the social sciences and humanities related to the Republic of China (Taiwan), cross-strait relations, mainland China, the Asia Pacific, and Sinology.

**Awards** 

- 1. One direct round-trip economy-class ticket subsidized between the recipient's country of
- residence and Taiwan. (With maximum subsidy limits.) 2. Monthly stipends:
  - (1) Professors, associate professors, research fellows, and associate research fellows: NT\$60,000
  - (2) Assistant professors, assistant research fellows, post-doctoral researchers, doctoral candidates, and doctoral program students: NT\$50,000
- 3. The minimum duration of a fellowship is three months, and the maximum one year.
- Accident insurance of NT\$1,000,000 is provided.
- Application period is from May 1 to June 30
- Online application: https://taiwanfellowship.ncl.edu.tw/eng/apply01.aspx For more detailed information, please visit the Taiwan Fellowship website: https://taiwanfellowship.ncl.edu.tw
- or E-mail: twfellowship@ncl.edu.tw

國家圖書館漢學研究中心負責辦理「臺灣獎助金」行政業務與接待事宜。 欲了解詳情,請與中華民國駐外館處或國家圖書館漢學研究中心聯絡。

電話:+886-2-23147321 事真:+886-2-23712126 網址: https://taiwanfellowship.ncl.edu.tw

漢學研究中心地址: 100201 臺北市中山南路20號

電郵: twfellowship@ncl.edu.tw

臺灣獎助金官方臉書粉絲專頁



The Center for Chinese Studies (CCS) at National Central Library is responsible for administering the Taiwan Fellowship. For further information, please contact an R.O.C. (Taiwan) Embassy or

Representative Office near you, or the Center for Chinese Studies, National Central Library, Taipei, Taiwan. CCS Address: 20 Zhongshan S. Road, Taipei, Taiwan 100201, R.O.C.

- Tel: +886-2-23147321 Fax: +886-2-23712126
- Website: https://taiwanfellowship.ncl.edu.tw
- E-mail: twfellowship@ncl.edu.tw



廣 告

**Taiwan Fellowship** 中華民國外交部「臺灣獎助金」

- ■亞太研究
- ■漢學研究
- ■中國大陸研究 ■臺灣研究 ■臺海兩岸研究 ■ Taiwan Studies ■ Cross-Strait Relations Studies ■ Mainland China Studies ■ Asia-Pacific Studies ■ Other Aspects of Sinology